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Ellenőrzik a pénz elköltését
Keresettek a lakótelepi fedett parkolóhelyek 
• Marosvásárhelyen
800 fedett parkolóhely
van, ezek éves díjának
tíz százalékát a lakó-
társulások használhat-
ják fel. Idén szigorúb-
ban fogják ellenőrizni,
hogy mire használták
az összeget, és ha
nem tudják bizonyí-
tani, hogy célszerűen
költötték el, akkor
parkolóhelyek nélkül
maradhatnak.

SIMON VIRÁG

M int a városháza közterü-
letért felelős igazgatójá-
tól, Florian Moldovantól 

megtudtuk, Marosvásárhelyen 800 
fedett parkolóhely van. Ezeket a 
városháza építtette, de használatba 
adta a tulajdonosi társulásoknak. 
A társulások adminisztrátorainak 
kell beszedniük a közterületek el-
foglalásáért és a fedett parkolók 
használatáért fi zetett összeget, ami 
parkolóhelyenként évente 318 lej. 
Ennek 90 százalékát át kell utalni-
uk a városnak, tíz százalékát pedig 
megtarthatják. 

Kötelesek beszámolni

Mint Moldovantól megtudtuk, a la-
kótársulásoknál maradt összeget 
a parkolóhelyek karbantartására 
és a szeméttárolók felújítására, 
tisztán tartására használhatják. 
„A társulások elnöke, ügyintézői 
kötelesek minden évben beszá-
molni arról, hogy mire költötték 
a náluk maradó 10 százalékot. A 
beszámoló határideje március 15-
e, jelenleg emlékeztetjük őket le-
vélben is ezen kötelességükre. Ha 
nem költötték el az összeget, akkor 

bizonyítaniuk kell, hogy az e célra 
létrehozott számlán van a pénz. Az 
elmúlt években azt tapasztaltuk, 
hogy vannak olyan társulások, 
amelyeknél nem veszik ezt komo-
lyan, így idén szigorúbban fogjuk 
ellenőrizni a pénz felhasználásá-
nak módját. Nagyon sok kérés van 
fedett parkolók építésére, de a vá-
rosnak nincs lehetősége ezeknek 
eleget tenni. Éppen ezért, ha az 
érintett társulások nem tudják bi-
zonyítani, hogy megvan a pénzük, 
illetve ha nem célszerűen költötték 
el, büntetésképpen el fogjuk venni 

tőlük a fedett parkolókat, és más-
hol állítjuk fel azokat” – mondta 
a közterületekért felelős igazgató, 
akitől azt is megtudtuk, hogy a 
bérleti díjakból befolyó összegeket 
újabb parkolók kialakítására hasz-
nálják, illetve más, ugyancsak 
parkolókkal kapcsolatos munkála-
tok elvégzésére.

Kevés pénz marad

A fedett parkolóhelyek azért nagyon 
keresettek, mert így a lakóknak biz-
tosítva van saját helyük, és délután, 
este munkából hazaérkezve nem 
kell 20–30 percig szabad parkolót 
keresniük a tömbháznegyedekben. 
Az igazgató nem tudta pontosan 
megmondani, hogy egy fedett par-
koló kialakítására mennyi pénzre 
van szükség, de a városháza 2018-as 
bejegyzése szerint 400 parkolóhely 
kialakítása 800 ezer lejbe kerül. Az 
általunk megkérdezett, neve elhall-
gatását kérő tulajdonosi tár-
sulás elnöke elmondta, hogy 
hozzájuk 40-nél valamivel 
kevesebb fedett parkoló tarto-
zik. „A lakók többsége időben 
törleszti a parkoló használati 
díját, és mi is mindig a kijelölt 
dátumokig átküldjük azt a hivatal-
nak. A parkolóhelyenként nálunk 
maradó 31 lej szinte semmire nem 
elég. Ha például egy szélviharban 
megrongálódik a parkolóhelyek fede-
le, jóval többe kerül azt rendbe tenni, 
mint a díj 10 százaléka, ami nálunk 
marad. Általában azt szoktuk tenni, 
hogy több évi összeget meggyűjtünk, 
és amikor szükség van rá, elvégzünk 
egy nagyobb befektetést. Ezt az ösz-
szeget a szeméttárolók karbantar-
tására is használhatjuk, de arra is 
kevés. A 10 százaléknak azért kellene 
nálunk maradnia, mert mi szedjük 
össze a pénzt, és még legalább 10 
százalék kellene, hogy valamit tenni 
is tudjunk” – vélekedett az illetékes. 

Marosvásárhelyen a Budai 
negyedben és a Kövesdombon is 
sok fedett parkolóhely van
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M arosvásárhely iskolákért fele-
lős igazgatóságának vezetője, 

Horaţiu Lobonţ a Székelyhon megke-
resésére elmondta, felkerültek az új 
kazánok a hőközpontokba azokban 

a marosvásárhelyi tanin-
tézetekben, ahol szükség 
volt rájuk. Kettő került a 
Friedrich Schiller Általános 
Iskolába, egy a Napsugár 
óvodába, egy a Liviu Rebre-
anu Általános Iskolába, egy 

a George Coșbuc Általános Is-
kolába, egy a 12-es számú óvodába, 
egy pedig a Kerekerdő óvodába.

Mint beszámoltunk róla, Maros-
vásárhely iskolákért felelős igazga-
tóságának vezetői a téli vakáció első 

hétfőjén írták alá a szerződést azzal a 
hőközpontokat forgalmazó vállalko-
zással, amelytől a nagy teljesítményű 
kazánokat vásárolták. Erre 155 ezer lejt 
csoportosítottak át a költségvetésből. 

Megtörtént a csere

A városháza iskolákért felelős igaz-
gatója, Horaţiu Lobonţ akkor lapunk-
nak azt nyilatkozta, hogy a szerződés 
értelmében a kivitelező cég kötelezte 
magát arra, hogy tizenöt napon belül, 
azaz január 13-áig felszereli a kazáno-
kat azokban a tanintézetekben, ahol 
már annyira felmondták a szolgálatot 
a régi kazánok, hogy nem tudták ren-

desen kifűteni a termeket. Felhívtuk 
a Kárpátok sétányán lévő Friedrich 
Schiller Általános Iskola titkárságát, 
hogy megérdeklődjük, valóban felke-
rült-e az iskola épületébe két, illetve 
a hozzájuk tartozó Napsugár óvodába 
egy kazán, és megerősítették lapunk-
nak a hírt, akárcsak a Liviu Rebreanu 
Általános Iskola titkárságán. Mint 
megírtuk, Horaţiu Lobonţ a hónap ele-
jén tartott soron kívüli tanácsülésen az 
önkormányzati képviselőket tette fele-
lőssé a kialakult helyzetért, azt állítva, 
hogy sem az idei költségvetésben, sem 
a kiegészítésekkor nem hagytak jóvá 
kazánvásárlásra egyetlen lejt sem. 

Utólag, megkeresésünkre is azt nyilat-
kozta, hogy már többször belefoglal-
tatta a város költségvetés-tervezetébe 
az új kazánok beszerzésére vonatkozó 
kérését, hiszen tudtak a problémák-
ról, de ezt nem szavazták meg. Ezzel 
szemben Vajda György RMDSZ-es ta-
nácsos a december eleji soron kívüli 
tanácsülésen jelezte, hogy az egyik 
érintett iskola, a Liviu Rebreanu veze-
tőtanácsának tagjaként iratokkal tudja 
bizonyítani, hogy az iskola már 2017-
ben kérte, hogy cseréljék ki a kazáno-
kat, mert gondok vannak velük, de a 
Lobonţ által vezetett szakigazgatóság 
semmit nem lépett.  

Felszerelték az új kazánokat az iskolákba
• A tervek szerint minden marosvásárhelyi iskola fűtött
tantermekkel várja a vakációról visszatérő gyerekeket,
hiszen felszerelték mind a hét nagy teljesítményű kazánt
a hőközpontokba azokban a tanintézetekben, ahol a téli
vakáció előtt annyira tönkrementek a régi berendezések,
hogy már nem tudták rendesen kifűteni a termeket.

A Liviu Rebreanu Általános Iskolában is új nagy 
teljesítményű hőközpont szolgáltatja a meleget
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Évnyitó túra
A csíkszeredai Gentiana Ter-
mészetjáró Egyesület január 
12-én, vasárnap évnyitó túrát 
szervez a Hargita-hegységbe. 
Útvonal: Csíkszereda – Kis-
vártető – Kolos-patak feje 
– Katalinfürdő – Csíkszereda. 
Indulás vasárnap reggel 10 
órakor a Mikó-vár előtti térről. 
A túrán csak előzetes beje-
lentkezéssel lehet részt venni. 
Jelentkezni szombat este 7 
óráig lehet, a 0745 107 618-as 
telefonszámon.

Bábelőadások
Január 12-én, vasárnap 11 
órától a Csipkerózsa című, 4 
éven felülieknek szóló előadás 
látható a marosvásárhelyi 
Ariel Ifjúsági és Gyermekszín-
házban. Január 13-án, hétfőn 
este 7 órától az Ariel Stúdió-
ban a Jóisten és pszichológusa 
című, 14 éven felülieknek java-
solt produkció tekinthető meg. 
A helyek száma korlátozott, a 
telefonos helyfoglalás a 0747 
942 181-es számon lehetséges.
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